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Ceturtdien EP deputāti plenārsesijā balsos par Austrumu partnerības nākotni.

ES un Ukrainas Parlamentārās sadarbības komitejas vadītājs Paweł Kowal (ECR, Polija)
sacīja: "Vakar es satiku studentus, kas piedalījās protesta akcijās. Mēs varam vērsties pie
viņiem un mierināt, sakot, ka mūsu durvis viņiem ir atvērtas". Viņš uzskata, ka dažu
likumdošanas aktu, piemēram bezvīzu režīma, pieņemšana gada laikā varētu pilnībā
mainīt situāciju.

EP Ārlietu komitejas priekšsēdētājs Elmar Brok  (EPP, Vācija) uzskata ka "prezidentam
Janukovičam jāieklausās jauniešos", piebilstot, ka Maskavas spiediens uz Ukrainu
tirdzniecības jomā ir starptautisko tiesību aktu pārkāpums.

Adrian Severin  (pie grupām nepiederošs, Rumānija) sacīja: "ES jāsaprot, ka tās
paplašināšanās un apvienība ar kaimiņiem galvenokārt tiek veikta drošības, nevis
pārmaiņu dēļ."

Zbigniew Ziobro  (EFD, Polija) uzskata, ka "Viļņas samits ir ES sakāve. Mūsu lielākais šī
reģiona partneris atteicās no sadarbības."

Helmut Scholz (GUE/NGL, Vācija) sacīja: "Ukrainas pilsoņiem jādod iespēja pašiem izlemt
un ES jādara viss iespējamais, lai tas notiktu."

Ryszard Legutko  (ECR, Polija) uzskata, ka Austrumu partnerība ir "apkaunojoša
neveiksme": "Krievija uzvarēja, ES zaudēja", viņš sacīja.

Rebecca Harms  (Zaļie/EFA, Vācija) aicināja Eiropas Savienību rīkoties: "Eiropas
uzdevums ir stāties pretī šai vardarbībai, lai novērstu tās saasināšanos un panākt, ka tiek
uzsāktas sarunas."

Graham Watson  (ALDE, Apvienotā Karaliste) par protestiem Ukrainā sacīja: "Cilvēki ir
parādījuši nepārprotamu tieksmi uz Eiropas nākotni, es vēlētos redzētu šādu tieksmi
Eiropas Savienības iedzīvotāju vidū, kas bieži nenovērtē viņiem sniegto aizsardzību."

Libor Rouček  (S&D, Čehija) sacīja: "Mums būtu jāpalīdz Ukrainas tautai, kas skaidri
parādījusi, ka vēlas doties Eiropas Savienības virzienā, ka tā pieņem rietumu kultūras
vērtības, par kurām Savienība iestājas. Tas ir mūsu morālais pienākums."

Ignacio Salafranca Sánchez-Neyra  (EPP, Spānija) norādīja, ka Ukrainas atteikšanās
parakstīt līgumu nepaliks atmiņa kā spožākais ES ārpolitikas notikums: "Ir grūti saprast, kā
līdz pat pēdējam brīdim neviens neparedzēja, ka Ukrainas prezidents varētu aizcirst
durvis."

Eiropas kaimiņattiecību politikas komisārs Štefans Fīle brīdināja, ka finanšu krīzes laikā
Ukraina nedrīkst pieļaut saspīlējuma un sašķeltības palielināšanos: "Liela sabiedrības daļa
ir izlēmusi, kurā virzienā Ukrainai jādodas."

Otrdienas debatēs par situāciju Ukrainā vairākums EP deputātu izteica viedokli, ka
Eiropas Savienībai vajadzētu atbalstīt ukraiņus, kas protestē pret valdības lēmumu
atlikt ES un Ukrainas sadarbības līguma parakstīšanu. Taču daži deputāti uzskata,
ka Ukrainas lēmums neparakstīt asociācijas līgumu ar ES ir uzskatāms par ES
ārpolitikas neveiksmi un Krievijas uzvaru.
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